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Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Bukovce

K zamyšlení
Hlahol Hospodinu, celá země! 
Radostně služ Hospodinu! 
Vstupte před jeho tvář s plesem! 
Vězte, Hospodin je Bůh, 
on nás učinil, a ne my sami sebe , 
jsme jeho lid, ovce, které pase. 
Vstupte do jeho bran s díkůvzdáním, 
do nádvoří jeho s chvalozpěvem! 
Vzdávejte mu chválu, 
dobrořečte jeho jménu, 
neboť Hospodin je dobrý, 
jeho milosrdenství je věčné, 
jeho věrnost do všech pokolení! 

Žalm 100

Žalmista vyjmenovává celou řadu důvodů, proč je dobré slavit svátek
Díkčinění. Především: Hospodin je Bůh, Stvořitel a Spasitel. Tohle
prosté vyznání je ve skutečnosti naprosto zvláštní a neobyčejné. S
postupem sekularizace a rychlým úbytkem tzv. „lidové“ církve se v
naší společnosti stává stále víc raritou. Ne že by lidé, kteří se nehlásí
k Hospodinu, neměli své bohy. Těch bohů je bezpočet. Ale který z
těch  bohů  se  může  stát  člověku  dobrým Pastýřem,  u  kterého  lze
hledat pomoc a ochranu? Hospodin není jen „něco nad námi.“ Je Bůh
věrný, milosrdný, spolehlivý a pravdivý. A my mu patříme, jsme jeho
lid. 
To je další neobyčejná věc. Cožpak se dnes neklade spíš důraz na to,
aby  byl  člověk  co  nejvíc  „svůj“  a  raději  se  moc  nevázal?  Občas
tiskem proběhne zpráva, že si někdo mladý, životem a hlavně lidmi
zklamaný, vezme slavnostně a za přítomnosti svědků sám sebe, aby
tak demonstroval, že opravdu nikoho než sebe nepotřebuje. Není za



takové situace divné chlubit se tím, že nepatřím sám sobě, ale svému
dobrému Pastýři? A že jsem za to dokonce vděčný, protože nemohu
patřit  nikomu  lepšímu?  Následovat  Pastýře  ovšem  taky  znamená
patřit do jeho stádečka, být součástí rodiny Božích dětí. A to je další
výborná věc,  za níž  můžeme děkovat.  Protože v tom společenství
nám svítá naděje, že nezůstaneme sami ani na své radosti, ani na svá
trápení a stesky.
Společně pak můžeme dobrořečit Hospodinu, protože je dobrý. Ne
jen někdy a trochu, ale stále a dokonale. V něm má veškeré dobro
svůj  zdroj.  Hospodinovo  milosrdenství  je  věčné,  jeho  věrnost  do
všech pokolení.  Je jasné,  že se nám, konečným a z  různých stran
omezeným tvorečkům, nad těmi absolutními výroky jen tají dech a
nevíme si s nimi moc rady. Však jsme jen pouhé stvoření! Ale snad
zatím  postačí,  když  budeme  mít  na  paměti,  že  Boží  dobrota,
milosrdenství  a  věrnost  dosáhnou  vždycky  dál,  než  dokážeme
domyslet.  Kéž  se  Božímu  milosrdenství  nestavíme  do  cesty,  ale
raději mu otevřeme dveře všude, kde jen můžeme!

Milé sestry, milí bratři,
přeji  nám všem dostatek  radosti  a  vděčnosti  za  Boží  dobrodiní  i
trpělivost a sílu nést to těžké a bolavé, co bude třeba zvládnout. Boží
milost kéž nás provází!

František Plecháček, farář

 Ze života sboru

Milí bratři, milé sestry,
mám radost a chci vyjádřit vděčnost našemu Pánu a také Vám všem,
kteří se jakkoli podílíte na životě sboru. Chtěla bych vás v krátkosti
informovat o tom, co se v poslední době podařilo.
Náš sbor je členem Místní akční skupiny (MAS) Bohdanečsko a díky
tomu  jsme  mohli  zažádat  o  dotaci  z Programu  obnovy  venkova
Pardubického  kraje.  Dotace  byla  schválena,  a  proto  jsme  mohli
realizovat  výměnu  kulatých  oken  a  dřevěných  žaluzií  na  kostele,



abychom zabránili dalšímu zatékání.
Díky  církevním  grantům pro  Diakonické  a  rozvojové  projekty  se
nám  podařilo  na  faře  vyměnit  starý  plynový  kotel  za  nový
kondenzační  a  modernizovat  otopnou  soustavu.  Cílem  je  snížení
nákladů  na  vytápění.  Práce  na  faře  byly  zakončeny  vymalováním
sborových prostor a položením nového koberce ve sborové místnosti.
V novém  školním  roce  pokračujeme  v pravidelném  setkávání
maminek s malými dětmi na faře.  Snažíme se zde vytvořit  prostor
pohody a bezpečí,  kde si děti  mohou hrát a maminky pohovořit  o
všem, co mají právě na srdci. Je nás šest stálých účastnic a objevují
se nové tváře z Bukovky i okolí.
Základní  informace  o  sboru  jsou  teď  nově  k dispozici  i  v areálu
Léčebných  lázní  Bohdaneč.  Chceme  o  sobě  dát  vědět  také  na
sociálních sítích, kam umísťujeme fotografie a informace o tom, co
se  ve  sboru  děje.  Profil  sboru  můžete  nalézt  na  Facebooku
(Evangelický  sbor  v Bukovce)  a  Instagramu  (sborbukovka).
V současné  chvílí  máme  na  uvedených  účtech  mezi  40-50
sledujícími. Přidáte se také?
Na farní zahradě pořádáme tradičně hojně navštěvovanou Zahradní
slavnost a další letní setkání dětí a mládeže.  Chceme, aby zahrada
byla  příjemným místem k pobytu.  Snažíme  se ji  proto  udržovat  a
postupně zvelebovat. V létě byla dokončena první část výměny staré
betonové dlažby a výsadba bylinek a skalniček. 

Zdeňka Plecháčková

Milí bratři, milé sestry,

mnoho událostí ze sborového života už zmínila Zdeňka Plecháčková.
Rád bych jí tímto za staršovstvo poděkoval za mnoho práce, která
sice  není  na  první  pohled  vidět,  ale  díky  které  se  náš  sbor  dále
rozvíjí.  Zdeňka zpracovává  projekty  a  žádosti  o  dotace  z  různých
církevních  i  necírkevních  fondů.  Výše  zmíněné  projekty  výměny
kotele v přízemí fary a výměny kulatých oken v kostele máme z čeho
financovat právě díky Zdeňce Plecháčkové a Pavle Friedrichové.



První  neděli  v září  jsme si  připomněli  výročí  240 let  od založení
evangelického sboru v Bukovce. Kázáním posloužil synodní senior
Pavel  Pokorný,  se  kterým bylo  také  možno  pohovořit  v  následné
diskuzi. Odpoledne jsme si pak užili koncert smíšeného pěveckého
sboru J.B. Foerster z Přelouče. 
Bratr  farář  Plecháček  se  chystá  pokračovat  v  cyklu  setkání
Objevování  Bible  v  Lázních  Bohdaneč  v  seminární  místnosti  nad
poštou. Přednášky se budou konat 15.11. a 13.12., vždy od 18 hod. 

Věnujte, prosím, pozornost následující důležité informaci:
Kvůli  lepším podmínkám jsme založili  nový sborový účet  u Fio
banky. Číslo účtu: 2902571629/2010.
Prosíme  Vás,  abyste  trvalé  příkazy  a  všechny  další  platby  již
směřovali na tento nový účet. Náš původní účet u ČSOB bude zrušen
ke konci roku 2023.

Na závěr bych Vás rád pozval k bohoslužbám se slavností
Díkčinění, které se uskuteční v neděli 22.10. 2023.

Martin Plecháček, kurátor

Pokud  byste  si  nadále  nepřáli  dostávat  naše  sborové  dopisy,
oznamte nám to prosím na mail: fplechacek@seznam.cz nebo na
telefonní číslo: 737 479 606.

Kontakty
adresa:
Farní sbor ČCE v Bukovce
Bukovka 59
533 41 Lázně Bohdaneč
telefon na faru: 461 100 175
e-mail faráře: FPlechacek@seznam.cz
mobil  faráře: 737 479 606
e-mail sboru: bukovka@evangnet.cz
www stránky sboru: http://bukovka.evangnet.cz/
bankovní spojení:  2902571629/2010
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